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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
Zastupitelstvo hlavního města Prahy  

    
Výbor pro zdravotnictví a prevenci 
civilizačních chorob ZHMP  

 

ZÁPIS z 8. jednání 
Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP konaného dne 11. 12. 2023 v 16:40 

hod. 
1. patro, místnost č. 135, Nová Radnice, Mariánské nám. 2, Praha 1 

     

 
Přítomni: prof. MUDr. Zdeněk Seidl, Ph.D., Mgr. Pavel Čižinský, Mgr. Eva Horáková, Ing. Miloš Růžička, prof. MUDr. 

Sergej Zacharov, Ph.D. , Ing. Alena Havelková  
Omluveni: Mgr. Zuzana  Freitas Lopesová, Ing. Jan Kavalírek, Mgr. Marcela Kravciv Janečková, MUDr. Tom Philipp, 

Ph.D., MBA, Mgr. Lenka Vedralová, MUDr. Libor Zámečník, Ph.D., FEBU, FECSM  
Nepřítomni:   
Hosté: Vojtěch Bíba, sekretář dlouhodobě uvolněné náměstkyně primátora hl. m. Prahy Ing. Alexandry 

Udženija, Ing. Květuše Čelikovská, vedoucí oddělení zdravotních služeb, pověřená zástupkyně ředitelky 
odboru zdravotnictví, Mgr. Zdeněk Křivánek, DiS., MHA, ZZS HMP, náměstek ředitele sekce NLZP, , 
MDDr. Bára Malíková, , Mgr. Ludmila Špičková, MHMP - ZDR MHMP, koordinátorka paliativní péče,    

Jednání řídil: prof. MUDr. Zdeněk Seidl, Ph.D., předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob 
ZHMP      

 

Text zahájení: 

Jednání Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP zahájil prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. v 16.40hod. 

 

Ing. Miloš Růžička se dostavil na jednání výboru v 16.45hod. 

 

Výbor v počtu 5 členů není usnášeníschopný. 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Zahájení 

2. Prezentace paliativní péče Zdravotnické záchranné služby hl. m. Prahy 

3. Projednání tisku R-49201 k návrhu na zajištění a financování lékařské pohotovostní služby hlavním městem 
Prahou na rok 2024 

4. Projednání tisku R-50006 k návrhu na navýšení rozpočtu vlastního hl. m. Prahy v roce 2023 o přijatou vratku 
finančních prostředků na rok 2023 od městské části Prahy 1 a na úpravu rozpočtu vlastního hl. m. Prahy na rok 
2023 a poskytnutí účelové neinvestiční dotace městské části Praha 1 

5. Projednání tisku R-49783 k návrhu na poskytnutí individuální neinvestiční dotace žadateli proFem - centrum 
pro oběti domácího a sexuálního násilí, o. p. s., neposkytnutí dotace žadateli Revenium, z.s. a k návrhu na 
úpravu rozpočtu vlastního hlavního města Prahy na rok 2023 

6. Různé 

 
K jednotlivým bodům programu: 
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1. Zahájení 

Předseda výboru prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. přivítal všechny přítomné a konstatoval, že Výbor pro zdravotnictví 
a prevenci civilizačních chorob ZHMP v počtu 5 členů není usnášeníschopný. Dále sdělil, že budou projednány pouze 
body, o kterých se nemusí hlasovat a tisky, které jsou předloženy na jednání ZHMP. Dále vyzval všechny přítomné 
členy k připomínkám k programu či doplnění do programu. 

 

2. Prezentace paliativní péče Zdravotnické záchranné služby hl. m. Prahy 

Předkladatel: zastupitel prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. 
Předseda výboru předal slovo tajemnici výboru Ing. Aleně Havelkové, která představila Mgr. Zdeňka Křivánka, DiS., 
náměstka ředitele sekce NLZP, ZZS HMP. 
Mgr. Křivánek představil svoji pozici v rámci ZZS HMP. V úvodu sdělil, že ZZS HMP neměla ambice stát se subjektem 
paliativní péče. V roce 2019 se ZZS HMP začala zajímat o projekt paliativní péče ve spolupráci s HMP, který začalo 
tvořit koncepci paliativní péče a s Centrem paliativní péče. Do operačního střediska ZZS HMP nastoupil Mgr. Marek 
Uhlíř, který dříve působil na pozici ředitele Cesty domů.  
 
Mgr. Křivánek představil připravenou prezentaci "Výjezdy ZZS k paliativně relevantním pacientům" a blíže popsal 
výsledky analýzy. Paliativně relevantním pacientem je pacient se sníženým benefitem z akutní hospitalizace a se 
zvýšenou potřebou paliativní péče. V úvodu projektu se nejprve podrobně věnovali výzkumu zjištěných dat (počet 
výjezdů k pacientům v terminálním stádiu, způsob řešení jednotlivých případů, průzkum poskytování paliativní péče 
v zahraničí apod.). V rámci výzkumné fáze bylo zjištěno, že je vysoké procento neinformovaných pacientů.  
 
Hlavním výstupem pilotní fáze paliativního projektu byla identifikace paliativního pacienta, a to již při telefonickém 
hovoru pacienta s operátorem ZZS HMP v co nejkratším čase. K tomu slouží Rapid-PCST protokol, kdy se pacienta 
telefonicky zeptají na jeho diagnostickou skupinu, do kterých řadí onkologické diagnózy, srdeční selhání, chronické 
obstrukční plicní onemocnění, roztroušená skleróza a další. Dále se pacientů dotazují, zda došlo k neplánované 
opakované hospitalizaci v rámci jejich diagnózy v posledních měsících. Na základě rozhovoru lze vyhodnotit, že se 
jedná o paliativně relevantního pacienta a je nasměrován na příslušnou podporu a péči odborníků v rámci paliativní 
péče. 
 
Bylo vyhodnoceno, že Rapid-PCST protokol je vysoce účinný: 85% pacientů bylo identifikováno správně, 9% pacientů 
bylo identifikováno nesprávně a nesplnili indikační kritéria pro specializovanou paliativní péči, 6% pacientů se 
nepodařilo dohledat. V rámci prezentace byla porovnána obvyklá trajektorie s Rapid-PCST viz tabulka vyhodnocení v 
procentech v případech úmrtí na lůžku akutní péče, úmrtí doma, výkonu specializované paliativní péče, vyřešení 
posádkou ZZS bez hospitalizace. 
 
V rámci projektu byla vyzkoušena možnost k pacientům vysílat lékaře se specializací v oboru paliativní péče. Lékař 
vykonával pouze čtvrteční 12 hodinovou denní službu, vytíženost byla max. 1 až 2 výjezdy za směnu. Z dlouhodobého 
hlediska toto nebylo udržitelné. Dle průzkumu bylo zjištěno, že např. v Londýně poskytuje výjezdovou paliativní péči 
nelékařských personál.  
 
V současné době byl zřízen celostátní projekt pro ZZS paliativní péče. Každá záchranná služba má svého 
ambasadora/koordinátora, kteří si v rámci jednání předávají a sdílejí informace.  
 
Nadále bude ZZS HMP využívat Rapid-PCST protokol a více se zaměří na nelékaře v rámci paliativní týmu ZZS HMP. 
Ve spolupráci s Centrem paliativní péče probíhá vzdělávání záchranářů v kurzech Paliativní péče v prostředí urgentní 
medicíny. Podařila se zavést spolupráce s paliativními týmy v nemocnicích, mobilními hospici a hospici k poskytnutí 
příslušné péče pacientovi.   
 
Předseda výboru vyzval přítomné členy, zda mají dotazy k prezentaci Mgr. Křivánka. Následně proběhla diskuse k 
tématu výjezdy ZZS HMP k paliativně relevantním pacientům.  
 
V závěru prezentace předseda výboru poděkoval Mgr. Křivánkovi za připravenou prezentaci. 

 

3. Projednání tisku R-49201 k návrhu na zajištění a financování lékařské pohotovostní služby hlavním městem 
Prahou na rok 2024 
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Předkladatel: zastupitel prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. 
Předseda výboru předal slovo Ing. Aleně Havelkové, která představila přítomné hosty Ing. Květuši Čelikovskou, 
vedoucí odd. zdravotních služeb MHMP a MDDr. Báru Malíkovou, která se zabývá LPS. 
 
Ing. Květuše Čelikovská sdělila, že tisk R-49201 se schvaluje každým rokem, v minulém týdnu byl schválen v RHMP. 
Nadále se nemění počet poskytovatelů, jedná se o 8 poskytovatelů. Mění se struktura poskytovaných služeb. V 
loňském roce odmítla službu zubního lékařství poskytovat FN Motol. Ve spolupráci s MDDr. Malíkovou se podařilo v 
říjnu 2023 otevřít zubní pohotovost v Nemocnici Na Františku. Rozpočet na rok 2024 činí na tuto službu 49 350 000 
Kč. Využije se 42 600 000 Kč, a to z důvodu probíhajícího jednání s FN Motol o otevření LPS a o posílení LPS ve 
Fakultní Thomayerově nemocnici. 
 
Opakovaně se jedná se zástupci Oblastní komory, FN Motol, FTN o zajištění LPS, nadále přetrvávají problémy se 
zajištěním lékařů. 
 
Ing. Čelikovská doplnila, že byli osloveni všichni zubní lékaři (cca 1200) + městské části (nad 60 tis.) za účelem zjištění, 
zda mají zájem tuto službu poskytovat. Zájem měla pouze Praha 10, nicméně žádné konkrétní informace k 
personálnímu či věcnému zajištění neposkytly. 
 
MDDr. Malíková sdělila, že není reálné, aby zubní lékaři, kteří mají svoji soukromou praxi zajišťovali pohotovostní 
službu i na noční směnu. Ing. Čelikovská sdělila, že v případě FN Motol by byl zájem o LPS i v noci, ale je problém 
zajistit lékaře na noční služby.  
 
V rámci tohoto bodu byl projednána i Zpráva o lékařské pohotovostní službě v oblasti zubní.  
 
Předseda výboru prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. vyzval přítomné k dotazům k tisku R-49201. Proběhla diskuse k LPS, 

 

4. Projednání tisku R-50006 k návrhu na navýšení rozpočtu vlastního hl. m. Prahy v roce 2023 o přijatou vratku 
finančních prostředků na rok 2023 od městské části Prahy 1 a na úpravu rozpočtu vlastního hl. m. Prahy na rok 
2023 a poskytnutí účelové neinvestiční dotace městské části Praha 1 

Předkladatel: zastupitel prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. 
Předseda výboru předal slovo Ing. Aleně Havelkové k představení tisku R-50006. Nemocnice Na Františku obdržela 
investiční dotaci ve výši 2,5 mil. Kč, kterou nevyužila v plné výši. Nevyčerpaná částka 369 tis. Kč. byla vrácena zpět 
HMP. Nyní je snaha přetransformovat tuto částku na neinvestiční dotaci, aby NNF v rámci zubní LPS mohla nakoupit 
např. zdravotnický materiál a jiné neinvestiční věci. 

 

5. Projednání tisku R-49783 k návrhu na poskytnutí individuální neinvestiční dotace žadateli proFem - centrum pro 
oběti domácího a sexuálního násilí, o. p. s., neposkytnutí dotace žadateli Revenium, z.s. a k návrhu na úpravu 
rozpočtu vlastního hlavního města Prahy na rok 2023 

Předkladatel: zastupitel prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. 
Předseda výboru předal slovo Ing. Aleně Havelkové k představení tisku R-49783. Jedná se o navržení částky 483 tis. 
Kč pro společnost ProFem na podporu vzniku centra pro oběti sexuálního a domácího násilí. Mgr. Horáková, která je 
členkou grantové komise doplňuje informace ke společnosti ProFem a konkrétnímu projektu. 
 
Proběhla diskuse v rámci tisku R-49783. 

 

6. Různé 

Předkladatel: zastupitel prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. 
V rámci bodu různé byly s přítomnými členy probrány termíny dalších jednání Výboru pro zdravotnictví a prevenci 
civilizačních chorob ZHMP v roce 2024, které byly dne 11.12.2023 všem členům zaslány e-mailem. V roce 2024 jsou 
nadále navrženy termíny jednání vždy v pondělí v týdnu konání ZHMP od 16:30 hod v místnosti č. 135 na Nové 
Radnici na Mariánském náměstí. Ing. Alena Havelková nabídla možnost zasílat událost přímo do online kalendářů. 
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Závěrem jednání Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP poděkoval předseda prof. MUDr. Zdeněk 
CSc. všem členům výboru a hostům za jejich účast na dnešním jednání. 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
Ověřil: ,   
Zapsal: Martina Malá, DiS., MHMP - ZDR MHMP   

prof. MUDr. Zdeněk Seidl, Ph.D. 
předseda Výboru pro zdravotnictví a 

prevenci civilizačních 
chorob ZHMP 

 
 
 
 
  
  
 


